
Zasedání předsednictva ASO – 5. září 2011 

 

Předsednictvo ASO se na svém poprázdninovém zasedání zabývalo 

následujícími body: 

 
a) Předsednictvo ASO se vrátilo k úkolu kontroly stavu zastoupení ASO 

v pracovních týmech RHSD ČR a systému jejich práce. 
Bylo konstatováno, že stále přetrvávají určité problémy v práci těchto 
pracovních týmů. Nezřídka přichází pozvánky na jednání pracovních 
týmů krátce před datem jednání, a to včetně materiálů, na jejichž 
prostudování je málo času. 
Předsednictvo ASO rozhodlo, že na příští zasedání předsednictva, tj. 24. 
října 2011, budou pozváni všichni zástupci ASO v pracovních týmech 
RHSD ČR s cílem sjednotit způsob informování a předkládání stanovisek. 

 
b) Předsednictvo ASO se také zabývalo připomínkováním návrhů právních 

norem, které v rámci meziresortního připomínkového řízení ASO obdrží. 
Bylo dohodnuto, že v zájmu vyjádření názoru převážné většiny členů 
ASO na připomínkovaný návrh materiálu je zapotřebí, aby každý člen 
ASO zaslal své stanovisko, a to buď s připomínkami, nebo 
s konstatováním, že žádné připomínky nemá. 

 
c) Byla provedena kontrola zastoupení ASO v krajských RHSD ČR. Dosud 

ASO nemá zástupce v krajích: Jihočeský, Královéhradecký, 
Moravskoslezský, Pardubický, Středočeský, Ústecký a Zlínský. Proto 
bylo uloženo všem členům ASO projednat a nahlásit své návrhy na 
zastoupení ASO v dosud neobsazených krajích. 
 

d) Předseda ASO Bohumír Dufek a místopředseda ASO Bc. Jaroslav Pejša 
informovali členy předsednictva ASO o jednání 92. Plenární schůze 
RHSD ČR. 
V souvislosti s projednáváním problematiky předdůchodů pro riziková a 
namáhavá povolání Bc. Jaroslav Pejša upozornil na odlišný názor 
ČMKOS na řešení této problematiky. 
Všichni členové ASO se shodli na stanovisku, že ASO bude prosazovat 
následující návrh: 
- zákonem vymezit nárok na přispívání zaměstnavatelem na 

předdůchody zaměstnancům zařazeným ve 4. rizikové skupině prací. 
U dalších zaměstnanců pak dojednávat příspěvky zaměstnavatelů na 
předdůchody v kolektivních smlouvách. 

 
e) Na programu 93. Plenární schůze RHSD ČR, která se bude konat 15. 9. 

2011, bude jako hlavní bod návrh Státního rozpočtu ČR na rok 2012. 



Z diskuse k tomuto bodu na jednání předsednictva ASO vyplynuly jako 
základní požadavky ASO: 
- oddělení důchodového účtu od státního rozpočtu, 
- prodej emisních povolenek. 

 
f) Předsednictvo ASO rozhodlo, že z prostředků ASO přispěje Odborovému 

svazu zdravotnictví a sociální péče na výdaje spojené s organizací 
protestního happeningu ke zdravotnické reformě, konaného dne 12. 
července 2011 na Palackého náměstí v Praze, a s následným průvodem 
Prahou, kterého organizátorem byla ASO, částku 20 tisíc Kč. 

 
g) Jaroslav Odehnal, předseda ROS ROSa, informoval o stávce řidičů 

v Penam  Martinov, zejména pak o soudním rozhodnutí o nezákonnosti 
této stávky. 
Předsednictvo ASO doporučilo p.Odehnalovi podat v této kauze dovolání 
k Nejvyššímu soudu. Dovolání bude konzultováno s právníky OSŽ a 
OSPZV-ASO ČR. 

 
h) František Tesař, místopředseda ASO, informoval o průběhu projektu 

„Posilování sociálního dialogu“. 
 
i) Mgr. Irma Procházková podala informaci o projektu ASO „iPodpora“. 

 
j) V posledním týdnu měsíce září se bude konat mimořádná Plenární schůze 

RHSD ČR s programem: Předdůchody pro riziková a namáhavá povolání 
a financování regionální dopravy. 
 

 
 

    
   


